
مارکو وراتی، هم باشگاهی 
سابق نیمار در پاری سن ژرمن، 
که طی این 6 سال کنار او 
حضور داشت ساعاتی پس از 
نهایی شدن انتقال این بازیکن 
به الهلال متنی احساسی در 

اینستاگرام منتشر کرد.

استراحت ورزشگاه نقش 
جهان قبل از دربی اصفهان 
و  تیم های سپاهان  بین 
ذوب آهن می رفت، این 
فرصت را برای مسئولان 
باشگاه فراهم کرد تا میزبان 
سربازان قرارگاه صنایع 
دفاعی اصفهان باشند. 

د  لمپیا ا ه  ر و د مین  ر چها
استعدادهای برتر  در رشته 
شیرجه در استخر قهرمانی 
مجموعه ورزشی آزادی برگزار 
می شود و بعد از برگزاری 
مراسم افتتاحیه شیرجه روها از 
شهرهای مختلف هنر خود را به 

گذاشتند.  نمایش 

ت
شــ

س نو
عک

  پیام سربازان

 آرمان ملی: ورزشگاه آزادی به عنوان نماد ورزشگاه های 
ایرانی در مسابقات فوتبال بین المللی تا هفته سوم رقابت های 

لیگ برتر میزبان تماشاگران نیست. 
   اخطار 

اتفاقی که سال گذشته در دیدار پرسپولیس برابر تراکتور رخ 
داد و باعث تاخیر در شروع این بازی شد، بار دیگر زنگ خطر 
را برای این ورزشگاه ۵۰ ساله به صدا درآورد تا شاید مسئولان 
ورزش کشور به ویژه شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
به فکر درمان اساسی دردهای این پیرمرد ورزش ایران بیفتند. 
مهر 12 مهر 14۰1 نوشت: این اتفاق در حالی رخ داد که پیش از 
این هم هشدارهایی در مورد احتمال ریزش سکوهای ورزشگاه 
آزادی مطرح شده بود اما هنوز اقدام تاثیرگذاری برای جلوگیری 
از این خطرات احتمالی صورت نگرفته است. احمد مددی 
مدیر یک سال اخیر مجموعه ورزشی آزادی که بعد از دیدار 
پرسپولیس و تراکتور از مسئولیتش برکنار شد، در تازه ترین 
اظهاراتش هشدارهای لازم در مورد ریزش سکوها و خطرات 
برق این ورزشگاه را تکرار کرد. وی در مورد مشکل برق دیدار 
پرسپولیس و تراکتور گفت: من گزارش ها را به مراجع ذیصلاح 
ارسال خواهم کرد. قدمت سیستم و تاسیسات برقی آزادی نیم 
قرن هست و با این سیستم که باید در موزه ها مشاهده شان کنیم 
یک چالش بزرگ در پیش خواهیم داشت. وی در ادامه با بیان 
اینکه برق ورزشگاه ممکن است در دیدارهای آینده هم مشکل 
ساز شود گفت: در یکسال و پنج روزی که در آزادی مسئولیت 
داشتم بارها به مدیرعامل شرکت توسعه و سایر نهادها نامه زدم 
و نسبت به بروز چالش ها و خطرات احتمالی هشدارهای لازم 
را دادم. مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال ادامه داد: حتی به 
مدیر وقت سازمان لیگ فوتبال )حیدر بهاروند( نامه زدم و گفتم 
به دلیل چالش برق، ورزشگاه آزادی نمی تواند بازیها را زیر نور 
برگزار کند و بازیها باید زیر نور طبیعی برگزار شود. به استانداری 
هم نامه زدیم که همه آنها موجود است. بعد از این نامه نگاری ها 
شورای تامین تصمیم گرفت که بازیها زیر نور طبیعی برگزار 
شود اما مدیرعامل شرکت توسعه نامه ما را منتفی و تاکید کرد 
که مسئولیت را برگردن می گیرد. مددی ادامه داد: مسئول 
اصلی وضعیت برق در ورزشگاه آزادی آقای عاصم یوسفی است. 
متاسفانه ایشان به نامه های ما توجهی نکردند. البته الان بعد 

از یکسال پیگیری پیمانکار برق مشخص شده که امیدواریم 
زودتر کارهای اجرایی آغاز شود. وضعیت خطرناک است و باید 
رسیدگی شود. اصلًا هیچ تضمینی برای برق ورزشگاه آزادی 
وجود ندارد. این برق مشکل دارد و می تواند برای مسابقات آینده 
هم چالش درست کند. مدیر پیشین مجموعه ورزشی با تاکید 
بر اینکه کلیه بودجه ها در اختیار شرکت توسعه است در مورد 
دلیل برکناری اش هم گفت: آقای عاصم یوسفی برای اینکه از بار 
مسئولیت شانه خالی کند من را برکنار کرد که از طنزهای تلخ 
روزگار است. من چه کاره بودم مگر؟ همه چیز دست شماست، 
بودجه و ... در اختیار شماست. احمد مددی با هشدار نسبت 
به احتمال ریزش سکوها در ورزشگاه آزادی نیز گفت: ما در 
ورزشگاه آزادی با پدیده شکست سکوها مواجه هستیم. در 
بخشی از سکوها با شکست احتمالی مواجه شده ایم.با این شرایط 
احتمال حادثه و آسیب وجود دارد. اخیراً مناقصه 1۵ زون از ۶۹ 
زون صورت گرفته است که اصلًا پاسخگو نیست. قبلًا البته 
زون های دیگر از مجموع ۷2 زون مناقصه اش برگزار شده بود اما 
این اقدامات کافی نیست و ممکن است هر اتفاقی رخ دهد. وی 
با بیان اینکه براساس بررسی های صورت گرفته ورزشگاه های 
بزرگ دنیا هر 2۵ سال یک بار بازسازی کامل شده اند، گفت: 
ورزشگاه آزادی قدمتی ۵۰ ساله دارد اما در این مدت هیچ اقدام 

موثری صورت نگرفته است. 
   بازسازی

بعد از اینکه اعلام شد خطر ریزش ورزشگاه آزادی را تهدید 
می کند، با بررسی های که انجام گرفت، در حال حاضر بخشی از 
این ورزشگاه در دست بازسازی است تا با سبک سازی سکوها 

فشار روی سازه اصلی کمتر شود. 
   نظر کارشناس فوتبال 

تصاویر تلخی که از ورزشگاه آزادی در روز افتتاح لیگ 
برتر بیست و سوم منتشر شد، بازتاب های زیادی داشت و در 
واقع آغاز لیگ را تحت تاثیر خود قرار داد. درباره این موضوع 
و همچنین سر و شکل تیم ها در هفته نخست لیگ برتر با 
»مجید جلالی« گفت وگویی را انجام دادیم. مجید جلالی به 
»اطلاعات آنلاین« درباره تصویر ورزشگاه آزادی در روز بازی 
پرسپولیس و صنعت نفت گفت: اینها همه ناامیدی می آورد. 
جوان های جامعه ناامید می شوند. هفته دو و سوم مرداد و هفته 

اول لیگ برتر چنین تصویری از نماد ورزش و فوتبال ما خوب 
نیست. حس سرخوردگی می آورد. من نمی دانم چطوری آقایان 
نتواسته اند این مشکلات را حل کنند. یادم هست خیلی سال 
پیش، در جلسه ای بودیم بحث این بود که این استادیوم سال ها 
قبل ساخته شده و ما توان حفظش را نداریم. می گفتند بودجه 
حفظ آن را نداریم. آن زمان گفتند سال ۵3 انقدر میلیون خرج 
شده و الان صدها برابر هزینه نگهداری اش می شود. می گفتند 
به حال خودش رها کنید این ورزشگاه را. در واقع مسیر این بود 
که ورزشگاه بی مصرف و متروکه باشد. این جلسه 33 سال قبل 
بود. اگر اشتباه نکنم اواخر دهه ۶۰ بود. سرمربی مطرح فوتبال 
کشور در ادامه به »اطلاعات آنلاین« گفت: شما حساب کنید 
بچه ای که در روستاهای کشور است با دیدن این صحنه با همه 
وجودش از آینده ناامید می شود. نمی دانم پشت پرده چیست. 
تعجب می کنم که چرا از آخرین بازی فصل پیش تا الان برای 

درست کردن سکوها اقدامی نکردند! 
   زمان بازگشت 

مسابقه پرسپولیس و آلومینیوم اراک در چارچوب رقابت های 
هفته اول لیگ برتر به دلیل بازساری ورزشگاه آزادی بدون 
حضور تماشاگران برگزار شد و در تقابل استقلال و ملوان در 
هفته دوم نیز همین اتفاق تکرار خواهد شد. در روزهای اخیر 
صحبت های مختلفی درباره زمان حضور تماشاگران در ورزشگاه 
آزادی منتشر شد و سرپرست شرکت توسعه و تجهیز نیز اعلام 
کرد این استادیوم از حدود 2۰ روز دیگر شرایط میزبانی از 
هواداران را نخواهد داشت. با این حال محمدرضا کشوری فرد 
در حاشیه مراسم قرعه کشی لیگ دسته اول در این باره گفت: 
تعمیرات استادیوم آزادی در جریان است اما تماشاگران 
می توانند در قسمتی از استادیوم حاضر شوند. امیدواریم که 
مشکلاتی که آن هفته وجود داشت، این هفته حل شود و از هفته 
سوم تماشاگران حضور پیدا کنند. او سپس در پاسخ به این سوال 
که آیا حضور هواداران در هفته سوم قطعی است، گفت: با نظرات 
مراجع ذی صلاح، احتمالا از هفته سوم هواداران می توانند در 
استادیوم حضور پیدا کنند. در صورتی که ادعای محمدرضا 
کشوری فرد درست باشد، دیدار پرسپولیس و ذوب آهن در هفته 
سوم لیگ برتر اولین مسابقه  فصل جدید خواهد بود که در حضور 

تماشاگران برگزار می شود. 
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گفت وگو

  کوتاه 
فارس: مهدی تارتار در نشست خبری پیش از بازی با 
استقلال گفت: مثل همه بازی های لیگ سخت است، تیم ها 
به هم باج نمی دهند. بحث هزینه ها به کنار با توجه به حضور 
بازیکنان خارجی و کم شدن هزینه ها، سهمیه های بازیکنان 
بهترین ها در لیگ هستند. وی ادامه داد: بازی فردا برای هر 
2 تیم سخت است، استقلال هم صدرنشین لیگ است و 
می خواهیم هوشمندانه مقابل این تیم بازی کنیم. طرح و 
برنامه خاصی برای این مسابقه داریم و تصمیم داریم اول گل 
نخوریم و بعد اگر بتوانیم برنده بازی شویم. تارتار ادامه داد: 
بازی سختی داریم. تیم خوبی هستیم هفته گذشته مقابل 
ذوب آهن با بدشانسی باختیم. می توانستیم هم برنده شویم 
و یا بازی مساوی شود ذوب آهن خوش شانس تر بود و برنده 
شد من ذوب آهن را در شرایط بد تحویل گرفتیم و به وضعیت 
مناسب رساندیم. ربیعی اکنون به تیم ذوب آهن امده و به تیم 
کمک کرده است. زمین مسابقه باعث شد که شانس در نتیجه 
مسابقه دخیل بود. صنعت نفت هم بازی برابری با استقلال 
انجام داد اما این تیم باهوش تر بود و با تجربه تر بازی کرد و 
برنده شد. نشان داد که نکونام به ان تجربه لازم رسیده با وجود 
حواشی که استقلال در هفته های گذشته داشت. هیچ بازی 
قابل پیش بینی نیست. فقط کاش هواداران دو تیم استقلال 
و ملوان فردا در ورزشگاه حضور داشتند با حضور آنها فوتبال 
حال و هوای بهتری دارد و باعث بیشتر شدن جذابیت بازی 
می شود. وی در مورد شرایط ملوان گفت: دیرتر از تیم های 
دیگر تمرینات را شروع کردیم و از نظر بدنی عقب هستیم ولی 

کم کم شرایط خوب مان را به دست می آوریم. 

بیــن المــلل 

 در قرارداد ژابی آلونسو با لورکوزن بندی وجود دارد که 
او بر اساس آن می تواند در صورتی که از رئال پیشنهاد داشته 
باشد قراردادش را فسخ کند و راهی این تیم شود. ژابی آلونسو 
در نخستین فصل حضورش در لورکوزن عملکرد بسیار خوبی را 
از خود نشان داد و توانست این تیم را که به قعر جدول رده بندی 
رفته بود بالا بکشد و در نهایت تیم سهمیه لیگ اروپا را به دست 
آورد. آلونسو در لورکوزن نشان داد که نشانه های یک مربی 
بزرگ را دارد و حتی بحث حضورش در نیمکت رئال مادرید و 
جایگزینی آنچلوتی هم مطرح شد که در نهایت رئال تصمیم 
گرفت که با آنچلوتی ادامه دهد و لورکوزن هم قرارداد آلونسو 
را تا سال 2۰2۶ تمدید کرد. روزنامه بیلد آلمان نوشت که در 
قرارداد آلونسو با لورکوزن بندی وجود دارد که به این مربی 
اسپانیایی اجازه می دهد در صورتی که از باشگاه رئال مادرید 
پیشنهاد داشت می تواند قراردادش را فسخ کند و راهی این 
تیم شود. آلونسو از سال 2۰۰۹ تا 2۰14 پیراهن رئال مادرید 
را بر تن کرد و نمایش بسیار خوبی در این تیم داشت. او در بین 
هواداران تیم مادریدی هم بازیکن محبوبی است و امید زیادی 
دارد که بتواند در آینده هدایت تیم محبوبش را بر عهده بگیرد. 

پایان مسابقات دراگون بوت  
در تایلند با ۷ مدال برای ایران 

تسنیم: رقابت های دراگون بوت قهرمانی 
جهان با کسب یک طلا، 2 نقره و 4 برنز برای 
نمایندگان ایران به پایان رسید به گزارش 
روابط عمومی فدراسیون قایقرانی، شانزدهمین 
دوره مسابقات دراگون بوت قهرمانی جهان 
)IDBF( در رده های مختلف 1۷ تا 22 مرداد 
در پاتایا تایلند برگزار شد. تیم های سکان 
تهران و طوفان بندرانزلی در رده سنی مستر 
و تیم های شاماران کانو و سکان بوشهر در رده 
سنی آزاد و زیر 24 سال به نمایندگی از ایران در 
این رقابت ها به صورت تیم های منتخب حضور 
داشتند. نمایندگان ایران در این رقابت ها موفق 
به کسب ۷ مدال رنگارنگ در مواد مختلف 
شدند. تیم زیر 24 سال بانوان در مسافت 2۰۰۰ 

متر صاحب مدال طلا شد.

خارج ازمستطیل سبز

 بازگشت یک بارسایی قدیمی 
 به نوکمپ 

با اعلام رسمی بارسلونا، دکو، ستاره پرتغالی 
سال های گذشته آبی - اناری ها به عنوان مدیر 
ورزشی این باشگاه انتخاب شد. متئو آله مانی که 
اکنون مدیر ورزشی باشگاه بارسلوناست، در پایان 
نقل و انتقالات تابستانی که دو هفته دیگر خواهد 
بود، این باشگاه را ترک خواهد کرد. جرارد رومرو، 
یکی از خبرنگاران مطرح اسپانیایی، اعلام کرد که 
دیگر اعضای هیات مدیره از تغییرات ساختاری 
در باشگاه اطلاع نداشتند و از این اقدام ناگهانی 
متعجب شدند. دکو سابقه چهار سال حضور در 
بارسلونا بین سال های 2۰۰4 تا 2۰۰۸ به عنوان 
بازیکن را در کارنامه دارد. او پس از درخشش در 
لباس پورتو زیر نظر مورینیو راهی این باشگاه شد. 

خبـــــر

نکونام فضای استقلال را می شناسد 

تیم استقلال در هفته اول دست به کار بزرگی زد و در 
آبادان مقابل صنعت نفت 3 بر صفر برنده شد. تیم روی هوا 
و زمین خیلی خوب توپ را می چرخاند و بازیکنان از لحاظ 
بدنی، آماده تر از حریف بودند. شاید این انتظار وجود داشت 
به خاطر گرمای آبادان اصلًا استقلال نتواند از لحاظ بدنی 
بر حریف چیرگی داشته باشد اما تیمی که از نظر بدنی کم 
آورد، صنعت نفت بود و باید بدنسازی خوبی را که در استقلال 
صورت گرفته مورد تحسین قرار داد. تیم های مهدی تارتار 
در بازی دفاعی تبحر دارند و اینکه استقلال در هفته دوم با 
ملوان بازی می کند اتفاق خوبی است چون مهارت در کارهای 
دفاعی نیازمند گذشت چندین هفته از مسابقات است و الان 
هارمونی لازم در خط دفاعی ملوان وجود ندارد. استقلال به 
خاطر آنکه اسکلت بندی فصل قبل را تا حدود زیادی حفظ 
کرده در شرایط بسیار خوبی قرار دارد و می تواند از هماهنگی 
که میان بازیکنان وجود دارد در بازی با ملوان هم استفاده 
کند و برنده بازی شود. اتفاقی که در بازی با صنعت نفت رخ 
داد و منجر به کسب 3 امتیاز شیرین شد. البته در هفته دوم 
بازی ها سخت تر از هفته اول خواهند بود چون تیم ها به اندک 
شناختی از یکدیگر رسیده اند. پوئن استقلال در بازی با ملوان، 
حضور هواداران در ورزشگاه آزادی است و البته روحیه خوبی 
که تیم از پیروزی خارج از خانه هفته اول به دست آورد. اگر 
اسنقلال بتواند در همان دقایق آغازین بازی دروازه ملوان را باز 
کند، پیروزی پر گلی به دست می آورد. خوبی نکونام شناخت 
او از فضای استقلال است. جواد به غیر از بازیکن استقلال 
بودن، کاپیتان تیم ملی و لژیونری موفق در لالیگا اسپانیا 
بوده و چندین سال است سرمربیگری می کند. کادرفنی 
خود را تغییر چندانی نداده و دستیارانش به خوبی از افکارش 
خبر دارند. تجربه جواد و همکارانش خیلی به استقلال کمک 
می کند. انتشار لیست از سوی حجت کریمی هم چالشی برای 
نکونام ایجاد نکرد چون سرمربی که خلافی مرتکب نشده، 
لیست بازیکنان موردنظرش را به مدیرعامل داده و آن زمان که 
نمی توانسته رسمی اعلام کند چون باعث بازارگرمی می شده 
است. بعد از آنکه بازیکنان موردنظرش هم به تیم جدید خود 
رفتند، نکونام در مصاحبه ها به آن اسامی اشاره کرد و هواداران 
هم می دانشتند سرمربی استقلال چه بازیکنانی می خواسته 
است. نکونام با آشنایی از مشکلات مالی، فقدان تعامل و 
چالش های مختلف به استقلال آمده و با تجربه ای که دارد 

برای اتفاقات غیرمترقبه هم راهکار خواهد داشت. 

احسان حدادی نایب قهرمان پرتاب دیسک 
المپیک لندن در خصوص شرایط و عملکرد 

خودش صحبت کرد. 
 چقدر از عملکردتان در رکوردگیری  

رضایت دارید؟
 حدود یک سالی در مسابقات حضور 
نداشتم و پس از مشورت با دوستان در یک 
رکوردگیری شرکت کردم و با پرتاب بالای 
۶۰ متر نتیجه نسبتا بدی را به ثبت نرساندم. 
تا آغاز مسابقه ام در بازی های آسیایی 4۸ روز 
زمان باقیمانده است و اگر به همین شکل جلو 
برویم اتفاقات خوبی خواهد افتاد. ریتم بدنی و 
تاکتیکی ام اگر برگردد قطعا رکورد هایم بهتر 
از این هم خواهد شد. پس از این هم تصمیم 
دارم در مسابقات مرحله دوم لیگ دوومیدانی 
و قهرمانی کشور بتوانم در آنها حضور پیدا کنم. 
 شناختی از رقبا در بازی های آسیایی 

دارید؟
 ورزشکاران خوبی امسال حضور دارند. 
البته اکثر رقیبانم برای نخستین بار است در 
بازی های آسیایی شرکت می کنند. خود من 
تاکنون سابقه چهار دوره حضور در بازی های 
آسیایی را داشته ام. برای همین هم در پنجمین 
دوره با انگیزه بالا در تمرینات حضور دارم 
تا بتوانم برای کسب خوش رنگ ترین مدال 
به رقابت با رقبایم بپردازم تا با کسب مدال 
باعث خوشحالی مردم کشورم شوم. البته به 
خوبی میدانم کار سخت است اما باز در فرصت 
کوتاهی که مسابقاتم دارم در تلاشم تا بتوانم 
به شرایط و فرم بهتری خودم را برسانم تا 
بتوانم در آنجا مانند جاکارتا رکورد خوبی را 

بر جای بگذارم. 
 در فاصله کمتر از ۵۰ روز تا شروع 
بازی های آسیایی چه درخواستی از 

مسئولان ورزش کشور دارید؟
زمانی که کیومرث هاشمی به عنوان 
سرپرست جدید وزارت ورزش انتخاب شد در 
تماسی تلفنی این انتخاب را به او تبریک گفتم. 
هر چه نباشد این فرد از بدنه ورزش است. 
حضورش در ورزش برای من خوش یمُن بوده 
به طوری که در زمان ریاست او در کمیته ملی 
المپیک توانستم در بازی های آسیایی 2۰14 
به مدال طلا دست پیدا کنم. ان شاءا... در این 
دوره هم دوباره بتوانم با حضور او در هانگژو 
روی سکوی قهرمانی بگیرم تا بدین گونه در 
آخرین حضورم یک نتیجه ماندگار را بر جای 

بگذارم. 
   حال روز این روزهای دوومیدانی را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
از چیزی که من فکر می کنم و در تصوراتم 
گنجانده شده خیلی عقب هستیم و امیدوارم 
دوباره روزی بیاید که دوومیدانی را به جایگاه 
اصلی اش در آسیا برسانیم. دوره ای بود که ما 
1۰ ورودی المپیک کسب می کردیم، اما در 
شرایط فعلی برای اینکه بتوانیم بین یک تا 
دو سهمیه نیز به دست بیاوریم باید سختی و 
مشقت زیادی را به جان بخریم تا این اتفاق 
را رقم بزنیم. دوومیدانی رشته پرُ مدالی در 
سطح المپیک است و فکر می کنم با یک 
مدیریت و برنامه خوب می توانیم این رشته 
را به صدر آسیا برسانیم. البته کار سختی هم 
نیست که در بازی های آسیایی بین 1۰ تا 

پانزده مدال بگیریم. 

شاهرخ بیانی 
 کارشناس فوتبال 

حدادی:  
وضعیت دو ومیدانی 

از تصوراتم
 عقب تر است 

        هنر 

سرمربی تیم فوتبال استقلال در انتظار 
قایق نجاتی است که آبی ها را نجات دهد، 

قایقی که به زعم او می تواند هواداران باشد. 
  دیدار با ملوان 

جواد نکونام در نشست خبری پیش از 
دیدار تیم فوتبال استقلال مقابل ملوان 
بندر انزلی در هفته دوم لیگ برتر فوتبال، 
اظهار داشت: خیلی خوشحالم که در خدمت 
دوستان اصحاب رسانه هستم. همه از اینکه 
ما پیش فصل مان را با تغییرات و حواشی 
و  دارند  اطلاع  کردیم  شروع  متعددی 
نمی خواهم صحبتی درباره آن داشته باشم. 
در بازی اول بچه ها خیلی زحمت کشیدند و 
تیم ما بهترین عملکردش را داشت و توانستیم 
سه امتیاز را بگیریم. ما یادمان نمی رود و 
من با فوتبال زندگی کردم و فریب نتیجه را 
نمی خوریم و مشکلاتی را که داریم، کماکان 
می دانم و نیازی به صحبتی نیست که باعث 
غرور ما و بازیکنان ما شود، چون مشکلات ما 
همچنان پابرجاست و نتوانستیم مشکلات مان 
را حل کنیم. وی ادامه داد: برای بازی فردا هم 
می دانیم که ملوان تیم خوبی است. به رغم 
اینکه آنها بازی قبل را باختند و تیم فوق العاده 
خوب و سختکوشی هستند، ما می دانیم که 
بازی سختی داریم. ملوان همیشه تیم خوب 
و ریشه داری است و امیدوارم که بازیکنان ما 

فردا با تمام تمرکز و تلاش زیاد بازی کنند. 
  اختلاف با خطیر 

درباره  استقلال  فوتبال  تیم  سرمربی 
اینکه شاید کمتر از 2۰ درصد از لیست 
درخواستی اش جذب تیم شدند و اینکه 
اختلافش با علی خطیر به استقلال ضربه 
می زند، خاطر نشان کرد: درباره لیست باید 
بگویم که من لیستم را به کریمی )سرپرست 

پیشین باشگاه استقلال( دادم و از او تشکر 
می کنم. او تا روزی که در استقلال بود برای 
باشگاه زحمت کشید. به هر حال من دوست 
نداشتم در آن برهه تنها بمانم، چون در اوج 
نقل وانتقالات بودیم. شاید ما دو بازیکن خوب 
را در آن چند روز از دست دادیم، ولی کریمی 
تصمیمش را گرفت و قابل احترام بود و باز هم 
از او تشکر کنم. در لیست من این طور نبود که 
همه آنها را بخواهم، خدا را شکر که توانستیم 
دو بازیکن از لیست را جذب کنیم و بازیکنان 
دیگری هم بودند که درخواست داشتیم، 
ولی به هر حال وجود مشکلات باعث شد 
بازیکنانی که می خواستیم نگیریم. من هیچ 
مشکل شخصی با هیچ کسی ندارم. من برای 
منافع تیم و باشگاه بزرگ استقلال و هواداران 
دعوا می کنم و می جنگم که تیمم بهترین 
امکانات و زمین را داشته باشد و شرایطی 
را فراهم کنیم که هواداران و بازیکنان با هم 
لذت ببریم. این وظیفه من است. من هیچ 
خصومتی با کسی ندارم، ولی در کارم و در 
هر تیمی که باشم مخصوصاً الان در استقلال 
وظیفه ام است که از حقوق تیم و بازیکنان 
دفاع کنم. تمام صحبت هایی هم که هست 
به جذب بازیکن ختم می شود و خواسته 

دیگری ندارم. 
  انتظاری 

سرمربی تیم فوتبال استقلال در پاسخ به 
این سؤال که هواداران تیم باید چه انتظاری 
از آبی پوشان داشته باشند، تصریح کرد: 
مدیریت باشگاه گفت حتی اگر تیم چهاردهم 
شود ما پشت نکونام هستیم، اما هوادار دوست 
دارد تیمش مدعی باشد ما هم با آنها زندگی 
می کنیم. خانواده، دوست و آشنا دوست دارند 
تیم شان قوی باشد که حداقل سربلند باشند، 

اما به هر حال تصمیم گیرنده و کسی که کار 
انجام می دهد، من نیستم. من فقط می توانم 
تفاقات  نظر خودم را اعلام کنم. اگر این ا
نمی افتد از دست من و چارچوب کاری من 
قعاً از همین حالا می گویم  خارج است. وا
تلاش و تمام زحمات بازیکنان را خواهیم 
داشت که بهترین نتیجه را کسب کنیم، اما 
هیچ چیزی از ارزش های بازیکنان تیم کم 
نمی شود. به بازیکنانم گفته ام بهترین بازی 
خود را به نمایش بگذارند و تلاش شان را انجام 
بدهند. اگر این اتفاق نیفتد اشکالی ندارد، اما 
پیش وجدان شان و هواداران شرمنده نباشند. 

  سقف قرارداد 
نکونام در مورد رعایت سقف قرارداد توسط 
باشگاه استقلال و ضرر کردن این تیم در 
جنگ با دیگر تیم ها گفت: یک زمانی گفتم 
غرق می شویم، حالا که دیگر غرق شده ایم! 
الآنکه دیگر کشتی قشنگ راحت پایین 
می رود. امیدوارم یک قایق نجاتی به ما برسد 
و ما را به ساحل برساند. فکر می کنم قایق 
نجات هواداران هستند که حضورشان و 
وجودشان به ما روحیه می دهد تا این شرایط 
سخت را دنبال کنیم. علاوه بر این قانون، در 
آینده خواهید دید. من به عنوان کسی که 
سال ها فوتبال بازی و در این حوزه کار کردم 
می گویم خیلی از قوانین است که به یک سال 
نمی کشد که عوض می شود. وی همچنین 
خاطر نشان کرد: شما ببینید در اثر این قانون 
چند بازیکن فوتبال شان نابود می شود. چند 
بازیکن زیر 23 سال، بر اثر بالا رفتن سن و 
حضور در لیست بزرگسالان، فوتبال شان 
نابود شد. شرایطی شده که سقف قرارداد 
برای ماست و ما می خواهیم رعایت کنیم. 
این موضوع شرایط را برای استقلال سخت 

کرده است. ما خودمان می خواهیم اولین نفر 
این قانون باشیم. در مورد هیچ تیمی صحبت 
نمی شود. جالب است مسئول فدراسیون 
درباره هیچ تیمی صحبت نمی کند، اما در 
مورد استقلال از ب، بسم ا... تا ق صدق ا... 
صحبت می کنند. همه چیز را از مربی تا 
بازیکن می گوید. خیلی جالب است که در 
باشگاه ما کسی چیزی نمی گوید. شما چه 
کاره هستید که درباره استقلال صحبت 
می کنید؟! سرمربی تیم فوتبال استقلال 
گفت: ریز صحبت های تیم ما بیرون می آید. 
فلان فرد قراردادش ثبت نشد. فلان بازیکن 
ایفمارک نرفت. آقایان! بروید به وضعیت 
فدراسیون رسیدگی کنید. این وضعیت 
فوتبال ماست. کار استقلال را استقلالی ها 
و  بزرگان  پیشکسوتان،  انجام می دهند. 
مسئولان این تیم انجام می دهند. شما دل تان 
به حال استقلال می سوزد بروید کار خودتان 

را انجام بدهید. 
  انتظار 

نکونام در پاسخ به سؤال خبرنگاری که 
حضور  برای  تیم ها  بعضی  بازیکن  گفت 
مسئولان  با  مستقیماً  هواداران شان 
فدراسیون صحبت می کنند، آیا قصد ندارد 
خودش به این مسئله ورود کند یا از کسی 
انتظار انجام این کار را ندارد، عنوان کرد: 
انتظار؟ همین که از حق ما دفاع کنند، راضی 
هستیم. ما انتظار زیادی هم نداریم. وقتی 
بازیکن ملی هستید و چند سالی در تیم ملی 
بازی می کنید این ارتباط بین فدراسیون و 
بازیکن بوده است و خواهد بود. خودم هم 
بازیکن بودم و این ارتباط را داشتم. به این 
موضوع ایرادی وارد نیست که مشکلات به 

مسئولان منتقل شود. 

وقتی که بازسازی در آستانه لیگ شروع شد!

دوری سه هفته ای دوری سه هفته ای 
تماشاگران و آزادی؟!تماشاگران و آزادی؟!

نکونام: غرق شده ایم و امیدوارم یک قایق نجاتی به ما برسد


